
P r o t o k ó ł   Nr XII/2007

z Sesji Rady Gminy Czyżew – Osada

z dnia 11 grudnia 2007 r.

Sesja odbyła się w lokalu Gminnego Ośrodka Kultury w Czyżewie - Osadzie przy ul. Mazo-
wieckiej 34. Początek obrad godz.1000, zakończenie 1225.

W sesji udział wzięło 13 radnych na stan 15.

Radni obecni na Sesji:

1. Dąbrowska Bożena
2. Dmochowski Sławomir Wojciech
3. Grądzki Zdzisław Franciszek
4. Kamianowski Stanisław
5. Kiełek Jarosław
6. Leśniewski Jerzy
7. Saniewski Jan
8. Sienicki Jerzy
9. Sienicki Witold
10. Skowroński Stanisław 
11. Włostowski Mirosław
12. Wojtczuk Irena
13. Wojtkowski Zygmunt

Radni nie obecni na Sesji:
1. Tomczuk Barbara Jolanta
2. Walczuk Stanisław

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z XI sesji rady gminy.
4. Informacja o działalności wójta gminy w okresie międzysesyjnym.
5. Podjęcie uchwał:

1) w sprawie obniżenia ceny żyta do podatku rolnego,
2) w sprawie stawek podatku od nieruchomości,
3) w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości stanowiących regionalną pomoc 

inwestycyjną,
4) w sprawie stawek podatku od środków transportowych,
5) w sprawie stawek opłaty targowej,
6) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków,
7) zmieniającej uchwałę w sprawie zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości 

oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata,
8) w sprawie zmian w budżecie,
9) w sprawie powiadomienia sekretarza o obowiązku lustracyjnym.



6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zamknięcie sesji.

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Sienicki, protokołowała 
Wioletta Kiełczewska.

Ad.1. Przewodniczący Rady Jerzy Sienicki otworzył obrady XII Sesji Rady Gminy. Powitał 
Wójta Annę Bogucką, posła RP Jacka Boguckiego, radnych, sołtysów oraz zaproszonych go-
ści. Stwierdził, iż w dzisiejszych obradach uczestniczy 13 radnych, co stanowi niezbędne qu-
orum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad.2. Przewodniczący Rady Gminy zaproponował zmianę w porządku obrad polegającą na 
dodaniu podpunktu 5.10 „w sprawie odwołania kierownika Urzędu Stanu Cywilnego”. Wo-
bec braku uwag Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który został jednogłośnie przy-
jęty.     

Ad.3.  Wobec braku uwag do protokołu z XI Sesji Rady Gminy Czyżew – Osada przystąpio-
no do głosowania nad jego przyjęciem. Protokół został jednogłośnie przyjęty.

Ad.4. Pani Wójt przedstawiła sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (od 10 październi-
ka do 10 grudnia 2007).
Sprawozdanie z działalności Wójta stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Ad.5. Podjęcie uchwał

1) Pani Wójt wyjaśniła, iż średnią cenę żyta przyjmowaną jako podstawa obliczania 
podatku rolnego ogłasza Prezes Głównego Urzędu Statystycznego na podstawie 
średniej ceny z trzech pierwszych kwartałów roku. Ponieważ w tym roku stawka 
ustalona przez Prezesa GUS  jest dość wysoka (58,29zł/q), Pani Wójt proponuje 
obniżenie powyższej stawki. Radni na komisjach ustalili wstępną stawkę 49zł/q.
Radny Saniewski powiedział, iż proponowana stawka jest wyższa niż w sąsiednich 
gminach. W związku z powyższym, radny zgłosił propozycję obniżenia ceny żyta 
do kwoty 47zł/q.
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania nad wysokością ceny 
żyta.
Jako pierwszą przegłosowano stawkę zawarta w projekcie uchwały, tj. 49zł/q
- za przyjęciem tej stawki głosowało 2 radnych,
- przeciw głosowało 9 radnych,
- wstrzymało się od głosu 2 radnych.
Następnie przystąpiono do głosowania nad drugą propozycją, tj. 47zł/q
- za przyjęciem głosowało10 osób,
- wstrzymały się 3 osoby. 
W drodze głosowania radni zdecydowali, iż przyjęta zostanie stawka 47zł/q.

Przewodniczący Rady, uwzględniając nowo przyjętą stawkę ceny żyta, 
przeczytał całą uchwałę, a następnie wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do 
głosowania nad całością uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 3 osoby się wstrzymały od głosu. 
Uchwała została podjęta.
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2) Głos w sprawie powyższej uchwały zabrał radny Kiełek. Powiedział, iż w §1 pkt. 
2a) umieszczona została niczym nie uzasadniona podwyżka o ponad 50%. Zwrócił 
uwagę, iż budżety gospodarstw domowych zostaną obciążone nie tylko tą 
podwyżką, ale również podwyżkami innych podatków, żywności, energii itp. 
Radny zaproponował obniżenie stawek zawartych w projekcie w pkt. 1c) na 0,14zł 
oraz w pkt. 2a) na 0,35zł.

Głos w tej sprawie zabrał również Przewodniczący Rady. Pan Sienicki 
zaproponował obniżenie w pkt. 2a stawkę podatku do 0,44 zł od m2 powierzchni 
użytkowej. Nie będzie to duża opłata, a wpływy z powyższego podatku 
przeznaczane są na oświetlenie ulic i pokrywają zaledwie połowę kosztów 
oświetlenia.   

W obliczu propozycji zmiany w pkt 1c) Pana Kiełka, w pierwszej kolejności 
przystąpiono do głosowania nad przyjęciem stawki umieszczonej w projekcie 
uchwały, tj. 0,20 zł od 1 m2 powierzchni. 
- za przyjęciem tej stawki głosowało 7 radnych,
- przeciw głosowało 5 radnych,
- wstrzymała się 1 osoba.
W pkt.1c) została przyjęta stawka 0,20 zł od 1 m2 powierzchni.

Radny Kiełek nawiązując do głosowania powiedział, iż przyjęta stawka 
stanowi ponad 80% podwyżkę. Radny stwierdził, iż nie pamięta by wcześniej 
uchwalane były tak duże podwyżki.

Przewodniczący Rady wraz z Panią Wójt wyjaśnili, iż rzeczywiście podwyżka 
jest znaczna, lecz niektóre stawki podatków, w tym również ta ujęta w pkt. 1c nie 
były zmieniane od 2002r. 

Radna Wojtczuk wyraziła opinię, iż stawki podatku od nieruchomości nie 
należy obniżać i powinny one zostać na poziomie zaproponowanym w projekcie 
uchwały. Rada obniżyła cenę żyta przyjmowaną jako podstawę do naliczania 
podatku rolnego, a jednak z czegoś trzeba finansować założone inwestycje. 
Podwyżka podatku od nieruchomości nie będzie dużym obciążeniem dla 
gospodarstw domowych.

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania nad poszczególnymi 
propozycjami dotyczącymi wysokości stawki podatku zawartego w pkt. 2a. 
Jako pierwszą przegłosowano stawkę zawartą w projekcie uchwały tj. 0,48 zł od 1 
m2 powierzchni:
- za przyjęciem – 4,
- przeciw – 7,
- wstrzymało się – 2.
Propozycja została odrzucona.
Głosownie nad stawką 0,44 zł od 1 m2 powierzchni:
- za przyjęciem – 7,
- przeciw – 2,
- wstrzymało się – 4.
Przyjęto stawkę  0,44 zł od 1 m2 powierzchni.
Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Rady przeczytał całość uchwały i 
przystąpiono do głosownia nad jej przyjęciem:
- za przyjęciem głosowało – 10,
- przeciw – 1,
- wstrzymało się – 2.
Uchwała została podjęta. 
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3) Przewodniczący Rady zaproponował zmiany w §2:
1) „... w przypadku utworzenia co najmniej 3 nowych miejsc pracy” - zamiast 5 
miejsc
2) „... w przypadku utworzenia co najmniej 10 nowych miejsc pracy” - zamiast 15 
miejsc
Wobec braku innych wniosków przystąpiono do głosowania nad uchwałą 
uwzględniającą zmiany zaproponowane przez Pana Jerzego Sienickiego.
- za przyjęciem uchwały w takim kształcie głosowało – 10 radnych,
- przeciw – 2 osoby,
- od głosu wstrzymał się 1 radny.
Uchwała została podjęta.

4) Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o dodanie w §1 pkt.2 podpunktu c) o treści: 
„powyżej 9 ton do 12 ton włącznie – 700 zł”
Wobec braku innych wniosków przystąpiono do głosowania nad zaproponowaną 
poprawką:
- za przyjęciem poprawki głosowało 8 osób,
- wstrzymało się od głosu 5 radnych.
Przystąpiono do głosowania nad całością uchwały.
Radna Wojtczuk wyszła z sali, w związku z powyższym nie uczestniczyła w 
kolejnym głosowaniu.
- za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych,
- wstrzymało się od głosu 2 osoby.
Uchwała została podjęta.

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę. Obrady wznowiono o godz. 1115 . 
Przybył Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Marek Komorowski, oraz 
powróciła Radna Irena Wojtczuk.

5) Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, iż stawki opłaty targowej nie były 
zmieniane od 1996 roku. 
Wobec braku uwag Przewodniczący przedstawił całą uchwałę i przystąpiono do 
głosowania. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

6) Radny Kiełek wnioskował o uchwalenie stawki 2,25zł/m3 dla odbiorców usługi 
odprowadzania ścieków bytowych, oraz o uchwalenie stawki 1,20zł netto opłaty 
abonamentowej za przyłącze wodociągowe i jednakową stawkę za przyłącze 
kanalizacyjne.

Sołtys Czyżewa Zarzecze Hanna Kuropatwa zapytała z czego wynikają 
podwyżki opłat za wodę i ścieki. Powiedziała, iż osoby które nie odprowadzają 
tych opłat, nadal nie będą tego robić. Podwyżka spowoduje, że więcej osób będzie 
się uchylać od płacenia.

Przewodniczący powiedział, iż w obliczu takiej sytuacji trzeba będzie 
zobowiązać wójta do lepszego ściągania należności. Dla porównania Pan Sienicki 
podał stawki za odprowadzanie ścieków obowiązujące w 2007 roku w sąsiednich 
gminach. Przedstawiają się następująco:
Zambrów -  3,32 zł
Wysokie Mazowieckie – 3,00 zł
Ciechanowiec – 3,78 zł
Boguty Pianki – 2,00 zł – Przewodniczący wyjaśnił, że stawka ta wynika z faktu, 
iż Boguty mają oczyszczalnię ale bez przyłączy.

Pani Wójt zwróciła się z wnioskiem o przyjęcie zaproponowanych w projekcie 
uchwały stawek. Wynikają one z analizy kosztów utrzymania wodociągów i 
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dostarczania wody. Wyjaśniła, iż obecne stawki obowiązują od 2003 roku, a 
proponowana podwyżka jest nieznaczna. Zostało przeprowadzonych wiele 
inwestycji w zakresie poprawy dostarczania wody (modernizacja hydroforni w 
Rosochatem Kościelnem, budowa oczyszczalni ścieków w Czyżewie), oraz 
planowane są kolejne (ogłoszony jest przetarg na modernizację stacji uzdatniania 
wody w Czyżewie). W chwili obecnej gmina dokłada do wody – kupuje wodę 
drożej niż sama sprzedaje ją odbiorcom. Odnośnie ceny za odprowadzanie 
ścieków, w każdej gminie różnica pomiędzy ceną dostarczanej wody a 
odprowadzania ścieków jest znaczna. 

Sołtys wsi Czyżew Chrapki zapytał, czy podawane ceny są cenami netto. 
Przewodniczący Rady potwierdził i dodał iż dotychczas również były podawane 
ceny netto.
Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do głosowania:
- za przyjęciem stawek zawartych w projekcie uchwały głosowało 7 radnych,
- przeciw było 5 radnych,
- 1 osoba wstrzymała się od głosu.
Uchwała została podjęta.

7) Pani Wójt wyjaśniła, iż zmiana w uchwale „w sprawie określenia zasad nabycia, 
zbycia i obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub 
najmu na okres dłuższy niż 3 lata.„ polega na dodaniu  „§ 25a. Przy 
wydzierżawianiu i najmie nieruchomości na okres krótszy niż 3 lata przepisy 
działu VI stosuje się odpowiednio z tym, że nie wymagana jest przetargowa 
procedura wyłaniania dzierżawców i najemców.”. 
Uchwała została jednogłośnie podjęta. 

8) Zwiększenia w planie dochodów budżetowych wynikają m.in. ze zmiany paragrafu 
na którym zostały zaksięgowane środki otrzymane w ramach dotacji z Podlaskiego 
Urzędu Wojewódzkiego, ze sprzedaży gminnych nieruchomości, z wpływów z 
podatków rolnego i od środków transportowych oraz z udziału gmin w podatkach 
stanowiących dochód budżetu państwa.

9) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnił, iż zgodnie 
ze zmienionym 7 września 2007r.  Przepisami, Rada Gminy musi ponownie 
poinformować sekretarza gminy o obowiązku złożenia przez niego oświadczenia 
lustracyjnego. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.  Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

10) Pani Wójt wyjaśniła, iż z dniem 1 stycznia Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego 
Pani Teresa Kozłowska przechodzi na emeryturę. Ponieważ została powołana na 
powyższe stanowisko przez Radę Gminy, musi również przez Radę zostać 
odwołana.
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych.

Ad.6. Interpelacje i zapytania radnych.
Radni nie zgłosili żadnych zapytań ani interpelacji.

Ad.7. Wolne wnioski

 1. Sołtys Staniaszek zapytał, czy przy wjeździe na targowisko w celu zakupu, należy 
uiścić stosowną opłatę.

Pani Wójt odpowiedziała, iż opłaty obowiązują tylko sprzedających. 
Sołtys zaproponował również wprowadzenie upustów dla osób zużywających duże 
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ilości wody.
Przewodniczący Sienicki odpowiedział, iż pomysł wart jest rozważenia z 

uwagi na znaczne koszty ponoszone przed rolników posiadających duże hodowle i 
propozycja ta zostanie rozważona na przyszłym posiedzeniu rady.

 2. Jako kolejny głos zabrał Aleksander Grosicki, który poruszył kilka kwestii:
− zapytał dlaczego firma PRIMATOR nie odpłatnie użytkuje teren gminny do 

handlu maszynami,
− zwrócił uwagę na niszczenie przez instalacje melioracyjne naturalnych spiętrzeń 

wody oraz siedlisk bobrów,
− organizacje pożytku publicznego powinny udostępniać sprawozdania ze swojej 

działalności i rzetelnie informować o swoich wydatkach,
− do Posła Boguckiego zwrócił się z postulatem, by oddzielić życie publiczne od 

religii poprzez m.in. nie nauczanie religii w szkołach, bądź odstąpienie od projektu 
wprowadzenia religii na maturę. 

 3. Sołtys wsi Czyżew Chrapki – Franciszek Kuczewski zapytał jak na chwilę obecną 
przedstawia się sprawa „afery” związanej z oczyszczalnią ścieków w Czyżewie.

 4. Mieszkaniec wsi Siennica Gizy zapytał:
− czy prócz rozmieszczenia ogłoszeń o obowiązku czepiania psów, gmina będzie 

podejmowała jakieś działania odnośnie wałęsających się zwierząt.
− czy będzie możliwość założenia szerokopasmowego dostępu do Internetu dla 

wszystkich mieszkańców gminy. Zwrócił uwagę, iż w chwili obecnej, 
miejscowości oddalone od Czyżewa mogą korzystać z dostępu do sieci jedynie za 
pomocą modemów telefonicznych.

Pani Wójt odpowiedziała na zadane pytania:
1. Odnośnie pytań Pana Grosickiego:
− sprawa melioracji należy do zadań Wojewódzkiego Zarządu Melioracji przy 

Urzędzie Marszałkowskim,
− osoby czy instytucje korzystające z nieruchomości gminnych dzierżawią te tereny. 

Firma PRIMATOR niedługo zmieni swoją siedzibę, więc sprawa korzystania z 
gruntów gminnych staje się nie aktualna,

− gmina kontroluje wydatki organizacji pożytku publicznego w zakresie dotacji jaką 
przekazała na rzecz tych organizacji. Pozostałe dochody i wydatki organizacji 
pożytku publicznego, w zależności od miejsca gdzie dana organizacja jest 
zarejestrowana, można sprawdzić w Krajowym Rejestrze Sądowym bądź w 
Starostwie Powiatowym.

2. W Odpowiedzi na pytanie Pana Kuczewskiego Pani Wójt powiedziała, iż „sprawa 
oczyszczalni” stanowiła poważne zagrożenie budżetu na kwotę 1 000 100zł. Przez 
cały rok Wójt prowadziła trudne rozmowy  z wykonawcą, który nie chciał dokończyć 
inwestycji i należycie wywiązać się z umowy. W chwili obecnej firma ta spłaciła 
kredyt zaciągnięty w banku, na który gmina złożyła poręczenie, nie zapłaciła jednak 
jeszcze podwykonawcom. 

W ostatnim czasie firma usunęła ostatnie usterki i tym samym zakończyła 
wykonanie inwestycji. 

3. Odnośnie czepiania psów – sprawa nie dotyczy psów bezpańskich. Egzekwowanie 
trzymania psów na uwięzi przez właścicieli leży w gestii policji i to na policję należy 
zgłaszać przypadki uchylania się od tego obowiązku. Gmina ze swej strony informuje 
mieszkańców o przepisach nakazujących czepianie psów m.in. poprzez ogłoszenia, 
oraz publikacje na stronie internetowej gminy i łamach „Gazety Czyżewskiej”. 
Pani Wójt zwróciła się z prośba do sołtysów o upominanie właścicieli oraz do 
wszystkich mieszkańców gminy o zgłaszanie przypadków nieutrzymywania psów na 
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uwięzi.
Sołtys wsi Szulborze Kozy Pan Henryk Piętka zwrócił uwagę, iż nie wolno 

zabić bezpańskich zwierząt, stanowiących realne zagrożenie dla ludzi.
Pani Wójt odpowiedziała, iż zwróciła się do kół łowieckich z prośbą o odstrzał 
bezpańskich zwierząt. 

4. Odnośnie dostępu do Internetu dla wszystkich mieszkańców gminy w chwili obecnej 
jest to możliwe jedynie poprzez kabel telefoniczny bądź drogą radiową za 
pośrednictwem telefonii komórkowej. Rozbudowa sieci szerokopasmowego dostępu 
leży w gestii TP S.A.. Gmina nie jest w stanie sama budować takiej sieci z racji na 
ogromne koszty przedsięwzięcia, które pochłonęłyby środki na pozostałe inwestycje. 

Pojawiły się głosy, iż gmina może za darmo otrzymać środki na taką 
inwestycję. W chwili obecnej nie ma możliwości dofinansowania budowy 
szerokopasmowego dostępu do Internetu w województwie podlaskim. 

Zgłosiła się firma z propozycją budowy nadajnika radiowego. Nadajnik ten 
również miał by określony zasięg i na pewno sygnał z niego nie docierał by do 
wszystkich miejscowości. W chwili obecnej każdy musi indywidualnie zawierać 
umowy z Telekomunikacją Polską.

Mieszkaniec wsi Siennica Gizy zapytał, czy gmina nie mogłaby dotrzeć do TP 
S.A. z zapytaniem, czy firma ma zamiar poczynić na terenie naszej gminy inwestycje 
pozwalające na szerokopasmowy dostęp do sieci wszystkim miejscowościom w naszej 
gminie. 

Głos zabrał Poseł Jacek Bogucki. Powiedział, iż jak już wspomniała Pani Wójt 
w chwili obecnej dostęp do internetu możliwy jest jedynie drogą kablową bądź za 
pośrednictwem sieci telefonii komórkowych drogą radiową. Wadą obydwu rozwiązań 
jest to, iż posiadają one ograniczony zasięg około 5 km od nadajnika. Problemem 
miejscowości takich jak Siennice Gizy, Szymanki, Lipusy czy wielu innych 
miejscowości w całej Polsce jest odległość przewyższająca 5 km. Rozwiązaniem 
mogłaby być budowa przekaźnika, bądź centrali telefonicznej z dostępem do 
światłowodu. W chwili obecnej ani Telekomunikacją ani żaden z operatorów telefonii 
komórkowych nie są zainteresowani rozbudową sieci w terenach o dużym 
rozdrobnieniu zabudowy. Urząd Marszałkowski przygotowuje program 
szerokopasmowego dostępu do internetu i może współpraca Urzędu 
Marszałkowskiego z gminami lub zainteresowanie dostarczaniem szerokopasmowego 
Internetu przez nowych inwestorów wpłynie w niedługim czasie na poprawę sytuacji. 
Prowadzono próby wykorzystania do przesyłu Internetu sieci elektrycznej lub 
przekazu satelitarnego. Również te rozwiązania mają wiele ograniczeń i nie są dobrym 
rozwiązaniem problemu. 

Odnośnie głosu Pana Grosickiego Poseł odpowiedział, iż zawsze stara się 
działać w systemie demokratycznym i reprezentować większość swoich wyborców. 
Większość wyborców nie kwestionuje zasad religii ani jej nauki w szkole. Pozwólmy 
każdemu postępować według jego przekonań i jeśli ktoś chce by jego dziecko uczyło 
się religii bądź zdawało z tego przedmiotu maturę, powinien mieć taką możliwość. 

Poseł zwrócił również uwagę na problem cukrowni w Łapach. Decyzja o 
likwidacji tego zakładu musi zapaść do końca stycznia 2008 roku. Poseł zwrócił się do 
plantatorów, oraz wszystkich osób, którym zależy na utrzymaniu tego zakładu, jeśli 
zajdzie taka potrzeba, o wsparcie działań politycznych poprzez czynne uczestniczenie 
w protestach. Decyzja o zamknięciu cukrowni, była by końcem uprawy buraka 
cukrowego na naszym terenie. W tej sytuacji tylko nacisk społeczny  może zmienić 
stanowisko rządu w tej sprawie i utrzymać produkcję.

Pani Wójt zabrała głos w sprawie budowy sieci gazowej na terenie naszej 
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gminy. Powiedziała, iż zgłosiła się do niej firma zainteresowana budową takiej sieci. 
Firma ta oferuje budowę sieci na terenie naszej gminy i uzgadnianie umów z 
indywidualnymi odbiorcami, a gmina musi jedynie zobowiązać się do podłączenie 
budynków użyteczności publicznej do tej sieci. Byłyby to gaz dostarczany autami, a 
firma ta przez 15 lat byłaby jedynym dostawcą gazu. Płynie stąd zagrożenie, że firma 
będzie mogła ustalać dowolne stawki opłat za gaz a gmina nie będzie miała żadnego 
wpływu na ustalanie tych cen. Wójt wyraziła opinię, że może należy zaczekać aż sieć 
gazowa dojdzie do naszej gminy z gazociągów istniejących w Zambrowie bądź 
Wysokiem Mazowieckiem. Pani Wójt zwróciła się z pytaniem do zgromadzonych czy 
sołtysi są zainteresowani ofertą dostarczania gazu przez tą firmę. 

Głos w sprawie zabrał Radny Kiełek. Zapytał, czy jest to ta sama firma, której 
przedstawiciel był kiedyś obecny na sesji. 

Pani Wójt potwierdziła. 
Radny Kiełek zwrócił uwagę, iż firma ta była zainteresowana budową sieci 

gazowej głównie na terenie Czyżewa.
Pani Wójt odpowiedziała, że firma jest zainteresowana obsługą dalszych 

miejscowości, ale żąda zawarcia w umowie zapisu zwalniającego jej przez 5 lat z 
płacenia podatków, bezpłatnego wydzierżawienia potrzebnego pasa ziemi, a gazociąg 
na zawsze pozostawał by jako jej własność. Uniemożliwiło by to wejście w 
przyszłości na rynek innych dostawców. 

Sołtys Piętka wyraził opinię, iż oferta ta na bardzo długo wiąże gminę i jest z 
tego powodu bardzo niebezpieczna. 

Sołtys Kuczewski powiedział, iż prywatni odbiorcy nie ponoszą żadnego 
ryzyka. Jedynie gmina będzie zobowiązana do podłączenia swoich nieruchomości do 
tej sieci. Prywatni odbiorcy w każdej chwili będą mogli zerwać zawartą umowę. 

Przewodniczący Rady powiedział, iż niebezpieczeństwo polega na tym, iż 
żaden inny inwestor nie będzie już mógł wejść na nasz rynek.  

Poseł Bogucki dodał, iż próba gazyfikacji Czyżewa za czasów gdy był wójtem, 
nie udała się ze względu na brak gwarancji określonego odbioru. W tamtym czasie 
największy zakład na naszym terenie jakim jest Farm Food nie był zainteresowany 
przejściem z oleju napędowego na gaz ziemny. Była to w zasadzie jedyna przeszkoda, 
bo jeśli zakład by się zgodził znacząco wzrosła by szansa na doprowadzenie sieci 
gazowej do gminy. Zabrakło rozmowy gminy z zakładami mięsnymi w momencie, 
gdy przechodziły one na gaz, który jest on w tym momencie dowożony do zakładów. 
Zagrożenie ze strony firmy, która oferuje budowę sieci gazowej w naszej gminie 
wynika z tego, iż zbuduje sieć w samym Czyżewie i podłączy obiekty i instytucje, 
które będą zużywać duże ilości gazu i zaproponować im ceny na tyle korzystne by nie 
były zainteresowane rozmowami na temat gazu sieciowego doprowadzonego rurą, a 
jednocześnie Mazowieckie Zakłady Gazownicze nigdy już nie będą zainteresowane 
budową drugiej równoległej sieci, a z istniejącej nie będą mogły korzystać. W ten 
sposób zamknięta zostanie droga podłączenia tańszego gazu sieciowego 
dostarczanego rurami i rozbudowy tej sieci. 

Poseł wyraził pogląd, iż należy próbować podjąć ponownie rozmowy (z 
uwzględnieniem zakładów mięsnych) dotyczące możliwości przyłączenia do sieci i 
dopiero jeśli nie będzie takiej szansy zorientować się jak firma, która złożyła nam 
propozycję funkcjonuje na terenach gdzie dostarcza już gaz i zastanowić się czy 
faktycznie się to nam opłaca. Czyżew jest położony o tyle blisko od  istniejących sieci, 
że podłączenie rurowe jest możliwe.

Pani Wójt przedstawiła ogłoszenia:
- odnośnie postępowania  w obliczu rozprzestrzeniania się ptasiej grypy,
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- na temat wniosków o dopłaty do materiału siewnego, które można składać od 
1.12.2007r.  do 15.02.2008r.,
- w sprawie zawierania umów na dostarczanie odpadów,
oraz zwróciła się z prośbą do sołtysów o zbieranie opłat za wodę i wpłacenie ich do 
dnia 20.12 2007r. na konto Urzędu Gminy, oraz o odbiór Panoramy Firm z 
sekretariatu.

Ad.8. Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za 
przybycie na XII Sesję Rady Gminy i zamknął obrady.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała : 

             Podinspektor                                                            Przewodniczący Rady Gminy

     Wioletta Kiełczewska                                                                   Jerzy  Sienicki 
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